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Zpočátku jsem byl v kan-
celáři sám. Po sedmi letech 
je nás osm. To nás řadí mezi 
největší advokátní kancelá-
ře na Vysočině, říká advo-
kát Jan Havlíček.

Můžete nám stručně představit 
vaši kancelář?

Od roku 2010 jsem byl zaměst-
nancem renomované brněnské 
advokátní kanceláře, která zřídila 
pobočku v Jihlavě. V té době jsem 
působil na Právnické fakultě v Brně 
a této advokátní kanceláři.  V roce 
2013 jsem se osamostatnil a založil 
vlastní advokátní kancelář. 

Zpočátku jsem byl v kancelá-
ři sám. Po sedmi letech je nás osm. 
To nás řadí mezi největší advokátní 
kanceláře na Vysočině. 

Na jaké klienty se zaměřujete? 
Naše klientela je velice pestrá. 

Od fyzických osob přes začínají-
cí podnikatele až po nadnárodní, 
zahraniční korporace. Dokonce 
jsme uspěli ve výběrovém řízení na 
poskytovatele právních služeb pro 
jednu z nejvýznamnějších bank v 
České republice. 

Naši klienti jsou z celé České 
republiky. Máme jednoho právní-
ka v Brně, sídlo máme v Jihlavě a 
pobočku v centru Prahy. Snažíme se 
být našim klientům co nejblíže. 

Na čem si Vaše kancelář zakládá?
Pilířem fungování advokátní kan-

celáře je individuální přístup ke kli-
entům. Stálou spolupráci s klienty 
stavíme zejména na tom, že se vždy 
předem snažíme případ vyhodno-
tit. Než jde klient do sporu, nebo 
uzavřít nějakou smlouvu, musí od 
nás dostat předběžné vyhodnocení 
situace. Součástí poskytování práv-
ních služeb by měla být zejména 
efektivita pro klienta. Musíme peč-
livě projednat s klientem, zda se 
mu v dané situaci vyplatí soudit se, 
nebo se snažit dohodnout mimo-
soudně, a poučit jej předem, kolik 
zhruba budou stát naše služby. 
Jenom takové jednání může vést ke 
spokojenosti klienta a dlouhodobé 
spolupráci. 

Jaké jsou Vaše nejvýznamnější 
nebo nejznámější kauzy?

Jak jsem již říkal, zastupujeme 
široké spektrum klientů a nerad 
bych tyto kauzy selektoval na vel-
ké, či malé, významné, nebo nevý-
znamné. Když případ převezmeme, 
vždy mu věnujeme veškerou profes-
ní schopnost a pozornost. 

Jsou některé z kauz například 
mediálně známé?

Zastupujeme zahraničního inves-
tora v arbitráži proti státu. Jde 
o částku přes 5 miliard korun a 
spor je řešen u Střediska pro řeše-
ní investičních sporů při Světové 

bance. Právní služby v této oblasti 
poskytovaly pouze asi dvě nebo s 
námi tři české advokátní kanceláře. 
Je pro nás tedy velká čest, že jsme 
mohli poskytovat služby na nejvyšší 
mezistátní úrovni. 

Často také zastupujeme tuzem-
ské firmy při jejich mezinárodních 
obchodech nebo sporech. Řešili 
jsme spor se státní firmou ze Spo-
jených arabských emirátů, s firmou 
z USA, řešíme obchodní smlouvy 
s asijskými státy (např. Singapur). 
Zastupujeme českého klienta ve 
sporu s americkou firmou o částku 
cca 700.000.000 Kč a spor je řešen 
u Mezinárodní obchodní komory v 
Paříži, tedy další renomované insti-
tuce založené před cca 100 lety. 

Nedávno se také psalo v jednom 
českém deníku, že zastupujete 
českou firmu ve sporu s Tuniskou 
republikou. Jak je ten spor dale-
ko? 

Spor řešíme od roku 2017 a jsme 
velice aktivní. V tomto případě se 
nám také daří spolupráce s českým 
zastoupením v Tunisku, Minister-
stvem zahraničních věci a Poslanec-
kou sněmovnou, abychom ukázali 
tuniské straně, že musejí kauzy čes-
kých firem řešit. 

Zastupujete také veřejnou sprá-
vu? 

Zastupujeme veřejnou správu, 
například v řízeních, kdy někdo 
napadne územní plán nebo změnu 
územního plánu. To jsou velice zají-
mavé, ale komplikované kauzy.

Pohybujete se také na poli akvi-
zic a fúzí?  

V posledních třech letech jsme 
také připravovali celou řadu akvizic, 
od prodeje bioplynové elektrárny 
a souvisejících podpůrných celků 
přes akvizici výrobního závodu až 
po mezinárodní akvizici developer-
ského projektu. Akvizice jsou velice 
zajímavá a činorodá práce, na jejímž 
konci bývá úspěch pro klienta, ať již 
prodává, nebo kupuje.

Trestní kauzy neřešíte? 
Oblast trestního práva je spe-

cifická. Nejčastěji s ohledem na 
naše zaměření řešíme hospodář-
skou trestnou činnost. V posled-
ních dvou letech často řešíme s kli-
enty trestnou činnost tzv. „bílých 
límečků“, tedy trestnou činnost při 
výkonu funkce statutárního orgánu. 
Nejčastěji jde o zneužití informací 
v obchodním styku nebo zpronevě-
ru. Trestní sazby jsou vysoké a ško-
dy často v desítkách milionů. I to je 
ale součást podnikání a s ohledem 
na naší korporátní klientelu věnuje-
me pozornost i těmto záležitostem. 
Jedná se o velice složité kauzy a v 
těchto případech je zcela esenciální 
příprava, tedy správné vlastní šetře-
ní - prověrka dané situace. 

Není to zdaleka vše. Vážíme si 
důvěry všech našich klientů. 

Jak vyplývá z Vaší předchozí 
odpovědi, zaměřujete se zejména 
na firmy a jejich spory…

Neřekl bych, že se na ně zaměřuje-
me výhradně. Jsme v kanceláři dva, 
kteří vystudovali doktorské studi-
um v oblasti mezinárodního prá-
va. Možná proto se i v praxi častěji 
setkáváme s mezinárodními obcho-
dy a mezinárodními spory, a ty se 
nejčastěji týkají podnikatelů. Pod-
nikatelé tedy tvoří převážnou část 
naší klientely. 

Neřešíme ale pouze smlouvy a 
spory, ale naše služby by měly být 
komplexní. Od vyhodnocení rizik 
spojených s plánovanou transak-
cí přes zajištění, financování až po 
volbu způsobu řešení potenciálních 
sporů. V současné době pracujeme 
například na „smluvní transforma-
cí“ českého a italského klienta. Rádi 
bychom v průběhu nějakého času 
dostali všechny procesy na úroveň 
maximálně efektivní. 

Naším cílem u klienta vlastně je, 
aby se nemusel soudit, ale když to 
bude nezbytně nutné, aby řešení 
sporů pro něj bylo maximálně efek-
tivní. 

Paradoxem naší práce tedy může 
být, že čím lépe pracujeme, tím 
méně nás firma potřebuje. Většinou 
ale zdravé firmy rostou, a pak s nimi 
spolupracujeme také například v 
rámci akvizic na jejich rozvoji, z 
čehož máme největší radost. 
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Advokátní kancelář řeší spory, 
kde se klienti soudí o miliardy
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